
   Zpráva starosty sboru dobrovolných hasičů v Podbřezí a Skalce za rok 2022 ze dne 7. 1. 2023 

   Vážení hosté, dámy a pánové, sestry a bratři hasiči. Co nejsrdečněji bych Vás chtěl přivítat zde v 

hostinci Skalka na výroční valné hromadě sboru dobrovolných hasičů v Podbřezí a Skalce. Konečně od 

doby covidové v řádném termínu a dle plánu práce.  

   Stojíme na prahu roku 2023 a doufáme, že naše činnost již nebude přerušena žádnou mimořádnou 

událostí. A nyní bych rád zhodnotil naši práci v roce 2022. 

    V každém kalendářním roce je naší první akcí výroční valná hromada. Tu se bohužel v řádném 

termínu a dle plánu práce 8. ledna díky coronavirovému opatření nepodařilo uskutečnit. Stejné to 

bylo i s hasičským plesem, který se měl konat v termínu 12. února. Po uvolnění zákazů jsme tedy 

výroční valnou hromadu uspořádali 26. března zde v hostinci Skalka. Byl schválen plán práce pro 

zbývající období roku 2022. Protože se neuskutečnil hasičský ples, výbor sboru zařadil do plánu práce 

na 14. května pouťovou zábavu s hudební skupinou TROP.  Bohužel tato akce skončila fiaskem a 

účastníci se na sále málem hledali. Je škoda, že skalečtí občané a ani okolí se této akce nezúčastnili. 

Proto bude pouť asi na delší čas z plánu práce zapomenuta. Další akcí měsíce května byla po delší 

odmlce prověrka techniky okrsku č. 2. Dobruška konaná v Čánce. Náš sbor se s družstvem žen a mužů 

na tuto soutěž připravoval, ale na poslední chvíli bylo rozhodnuto, že soutěž se mění jen v prověrku 

techniky. Zklamání bylo především u družstva žen, které pečlivě trénovaly. Tak snad nám předvedou 

své umění v letošním roce. Na prověrce nás tedy reprezentovali pouze naši mladí muži. V měřené 

prověrce skončili na krásném 3. místě. Poté si jen tak cvičně zkusili požární útok, kde měli vynikající 

čas. Tak snad to zúročíme v letošním roce a opět na půdě Čánky. Dále jsme v měsíci červnu náš sbor 

prezentovali v Dobrušce na náměstí při Dnu složek integrovaného a záchranného systému. 

Poděkování patří členům, kteří se zúčastnili této akce. Fotografie z této akce i jiných událostí můžete 

průběžně sledovat na vývěsce sboru, která je pravidelně obměňována a také zde na videoprojekci. 

    Po pětileté odmlce se ve dnech 9. – 12. června konaly hasičské slavnosti v Litoměřicích. Náš sbor se 

opět a ještě s větším počtem historické techniky prezentoval na obvyklém místě výstaviště Zahrady 

Čech. Děkujeme všem členům, kteří důstojně a na úkor své dovolené prezentovali jak náš sbor, tak i 

obec Podbřezí, na této významné akci. Velké díky patří obecnímu zastupitelstvu a starostce obce za 

nezbytnou finanční podporu. Náš dík patří také rodinnému pivovaru v Dobrušce, který nás vybavil 

dobrým zlatavým mokem a dále všem ostatním sponzorům. V průběhu slavností probíhalo slavnostní 

dekorování hasičských praporů a náš praporečník Antonín Novotný mladší v parném dnu obdržel na 

prapor krásnou pamětní vyšívanou stuhu, kterou zde můžete shlédnout. Po skončení výroční schůze 

bude promítnuto video z těchto slavností, které připravili naši účastníci bratr Miloš Novotný a bratr 

Tomáš Sládek. Expozici našeho stánku jste všichni letos dostali do schránek v podobě novoročního 

přání.  

   Dne 25. června se starosta sboru s manželkou a starostka obce Podbřezí s manželem zúčastnili 

děkovného odpoledne v Mikulčicích, kde jsme převzali poděkování a pamětní plaketu za finanční 

pomoc při ničivém tornádu.  

   Měsíc srpen je již tradičně věnován taneční zábavě v areálu hřiště pod zámkem. O příjemný večer se 

postarala spolehlivě jako vždy skupina RockSorry. Akce se vydařila a nějaká korunka nám zbyla i do 

naší pokladny. Můj velký dík patří všem, kteří se na pořádání této zábavy  podíleli.  



   Dne 3. září jsme se sešli na hřišti na již tradičním hasičském „Srandamači“. Dobrá zábava, 

vychlazené pivečko a dobré masíčko nám všem zpříjemnilo tento odpočinkový den doplněný o 

ukázky útoků všech družstev. Družstvo mladých mužů potěšilo nápaditými tričky, speciálně pro tuto 

příležitost vytvořenými. Na hřišti současně probíhalo focení členů sboru našim fotografem bratrem 

Lubošem Pohlem starším. Poděkování patří všem, kteří se zasloužili o přípravu i uskutečnění 

skaleckého srandamače pro ostatní členy. 

   V měsíci říjnu byla přivezena nová žerď na hasičský prapor, která je ukončena špicí s patronem 

hasičů svatým Floriánem. Vyrobena byla v dílně bratra Bohuslava Cermana z Dolní Rovně. Tuto žerď 

si zde také můžete prohlédnout.  

   Přiblížil se měsíc listopad a po dvouleté odmlce se konalo tradiční Kateřinské posvícení. Společně 

s obecním úřadem jsme tak trošku po novu připravili program posvícení. V sobotu dopoledne se 

konala brigáda na úklid návse. Díky všem brigádníkům za pomoc. Večer se konala zábava se skupinou 

RockSorry. Hostinec praskal ve švech a kapacita byla naplněna na více jak 100 % .  V pondělí se 

v zámecké kapli konala mše svatá se změnou začátku, a to od 10 hodin. Poté následoval průvod obcí 

a položení věnce k pomníku padlých. Touto cestou bych chtěl apelovat na mladé, kteří by pomohli 

v příštích letech s nesením věnce. Zhruba od 13. hodiny následovala zábava s dechovou hudbou 

Valanka. Posvícenský večer byl zakončen Zlatou hodinkou, kterou nám zpříjemnila hudba Memory. 

Poděkování patří majitelům zámku za zapůjčení kaple, všem pořadatelům, bratru Radku Volfovy za 

každoroční zhotovení věnce. Dále pak obecnímu úřadu za pomoc a podporu a nájemcům hostince 

Skalka.  

   Další činnost sboru mimo plán práce.  Pro naše malé hasiče i v loňském roce probíhal kroužek 

mladých hasičů pod vedením zkušených vedoucích bratra Vratislava Cvejna a bratra Antonína 

Novotného mladšího. Moc děkujeme za výchovu naší budoucí generace hasičů. Budeme rádi za 

pomoc rodičů pro vedoucí kroužku. Poděkování patří našim nadšencům, kteří se starají o naši 

historickou techniku a z vlastních prostředků pořizují nové kousky, které pak repasují.  

   Jelikož se stále potýkáme s nedostatkem místa v hasičské zbrojnici. Bylo dle dřívějšího plánu rozvoje 

obce obecním úřadem a za účasti některých členů sboru zadána studie nové budovy hasičské 

zbrojnice. Doufejme, že nastane čas, vše se sejde a my se nové zbrojnice dočkáme. Další činnost 

sboru spočívá v účasti v soutěži „Recyklujte s hasiči“ a „Hasičský rok s kozlem“. Děkujeme, že nám 

vozíte nepotřebné elektrospotřebiče. Poděkovat musíme bratru Vráťovi Cvejnovi za pomoc při 

odvozu elektromateriálu. Starosta sboru nebo jednatel sboru se účastnili jednání okrsku, setkání 

starostů v Opočně a setkání představitelů sborů okresu Rychnov nad Kněžnou v Bílém Újezdě. 

V průběhu roku se výbor sboru několikrát sešel na svých jednáních. Byly též svolány i členské schůze, 

ale bohužel opět s malou účastí členů. Vím, že v dnešní době je složité najít čas navíc. Co si však 

neuděláme, nebudeme mít.  Funkcionáři sboru jsou čím dál více zatěžováni vyplňováním různých 

hlášení o činnosti sboru a mnoho dalších formulářů. Na sklonku roku byla pro sbor založena dle 

zákona s účinností od 1. 1 .2023 datová schránka. Pro splnění podmínky žádosti na dotace jsme 

museli u pražského soudu zažádat o výpis skutečných majitelů. Na řádném sjezdu hasičských 

představitelů byly schváleny vyšší odvody z členských příspěvků. Náš výbor se touto situací zabýval a 

navrhl zvýšení členských příspěvků na částku 300 Kč za člena. Tato částka byla výborem a členskou 

schůzí schválena. I v loňském roce jsme navštěvovali naše členy, kteří oslavili významné životní 

jubileum.  



   V roce 2025 bude náš sbor slavit 140. výročí od založení sboru. U této příležitosti bychom chtěli 

vydat knihu o hasičském sboru v Podbřezí a Skalce. Komise pro přípravu knihy se několikrát sešla. 

Byla stanovena osnova knihy a shromážděn materiál, který bude v letošním roce předán panu 

Machovi, jenž bude autorem knihy. Pokud má někdo ještě nějaké zajímavosti a chtěl by přispět, 

předejte prosím materiál buď mě nebo bratrům Miloši Novotnému nebo Luboši Pohlovi staršímu. 

   Závěrem bych chtěl především poděkovat všem členům výboru, činným členům, zastupitelstvu 

obce Podbřezí a v neposlední řadě všem našim sponzorům. Z tohoto místa bych Vás rád pozval na náš 

tradiční hasičský ples konaný 11. února zde v hostinci Skalka. K poslechu a především k tanci bude 

hrát kapela TROP. Do nového roku 2023 Vám přeji především hodně zdraví. 

Děkuji za pozornost. 

Starosta sboru Pavel Mervart 

 


